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PROTOKÓŁ 

z posiedzenia Komisji Gospodarki i Budżetu przy Radzie Gminy Korycin w ósmej 

kadencji, odbytego dnia 24 listopada 2023 roku (piątek) w godzinach 11.00 – 12.30  

w siedzibie Urzędu Gminy Korycin przy ulicy Knyszyńskiej 2a 

 

W posiedzeniu udział wzięło 5 członków Komisji Gospodarki i Budżetu w osobach: 

1. Pan Jerzy Burak – Przewodniczący Komisji 

2. Pani Ewa Jakowiec – członek Komisji 

3. Pan Kazimierz Urban – członek Komisji 

4. Pani  Julita Wasilewska – członek Komisji 

5. Pan Janusz Małyszko – członek Komisji 

zgodnie z załączoną do protokołu listą obecności. 

Nieobecny był pan Radosław Andrysewicz – członek Komisji. 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Pan Mirosław Lech – Wójt Gminy 

2. Pan Andrzej Waszczeniuk – Skarbnik Gminy 

3. Pani Wiktoria Pruszyńska – Zastępca Wójta i Sekretarz Gminy 

4. Pani Iwona Chwiećko – Przewodnicząca Rady Gminy Korycin  

5. Pani Ewa Michnowicz – protokolantka posiedzenia 

Posiedzenie otworzył pan Jerzy Burak – Przewodniczący Komisji, serdecznie witając 

członków Komisji oraz przybyłych gości. Następnie przedstawił proponowaną tematykę 

dzisiejszego posiedzenia, która przedstawia się następująco: 

1. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji, odbytego dnia 27 października 2023 roku. 

2. Zapoznanie się z projektami uchwał Rady, które będą przedmiotem obrad XXXIX Sesji 

Rady Gminy Korycin w dniu 29 listopada 2023 roku i wydanie opinii w tej sprawie. 

3. Inne bieżące sprawy. 

4. Zakończenie posiedzenia. 

 

Ad.1)  W powyższym punkcie uchwalonego porządku posiedzenia pan 

przewodniczący powiedział, że Komisja Gospodarki i Budżetu przyjmie protokół ze swojego 

posiedzenia, odbytego dnia 27 października 2023 roku. 

Protokół był zamieszczony w BIP Urzędu Gminy oraz teraz jest wyłożony na stoliku 

protokolanta. Każdy z członków Komisji mógł dokładnie zapoznać się z jego treścią, wnieść 

uwagi lub poprawki.  

Wobec nie wniesienia uwag i zastrzeżeń pan przewodniczący poddał pod głosowanie jawne 

w/w protokół. W głosowaniu udział wzięło 5 członków Komisji. Za przyjęciem protokołu 

głosowało 5 członków, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. Na podstawie 
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wyniku głosowania pan przewodniczący stwierdził, że Komisja Gospodarki i Budżetu 

jednogłośnie przyjęła protokół ze swojego posiedzenia, odbytego dnia 27 października 2023 

roku i nie wniosła do niego uwag ani zastrzeżeń.  

 

Ad.2)   W powyższym punkcie uchwalonego porządku posiedzenia pan 

przewodniczący poinformował, że Komisja zapozna się z projektami uchwał Rady, które będą 

przedmiotem obrad Sesji Rady Gminy Korycin w dniu 29 listopada 2023 roku.  

Projekty uchwał, z którymi członkowie Komisji zapoznają się na dzisiejszym posiedzeniu:  

1) w sprawie uchwalenia Programu Współpracy Gminy Korycin z organizacjami 

pozarządowymi na lata 2024 – 2027, 

2) w sprawie Gminnego Programu wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży, 

3) w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych, 

4) w sprawie przyjęcia Programu osłonowego dla potrzeb realizacji wieloletniego 

rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024 – 2028, 

5) w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do świadczenia 

pieniężnego z pomocy społecznej w formie zasiłku celowego na zakup posiłku lub 

żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w 

domu” na lata 2024 – 2028, 

6) w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku 

albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób i rodzin 

objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024 

– 2028, 

7) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2024 rok. 

Na początek głos zabrała Sekretarz Gminy i rozpoczęła omawianie projektów uchwał: 

1) Program Współpracy z organizacjami pozarządowymi jest obligatoryjny i wynika z 

zapisów ustawowych, obecny dobiega końca, dlatego musimy uchwalić kolejny, były 

przeprowadzone konsultacje poprzez wywieszenie projektu na BIP Gminy Korycin, nie 

mamy uwag od organizacji pozarządowych,  

Radny Janusz Małyszko prosił o poprawienie literówki w rozdziale 9, paragraf 10; 

2) Gminny Program wspierania uzdolnionej młodzieży został wniesiony jako inicjatywa 

obywatelska przez Komitet utworzony m.in. przez panie Ingę Kimborowicz i Emilię 

Lengiewicz, w pierwotnej wersji zaproponowali podjęcie Programu wraz z 

Regulaminem, ale to nie jest prawidłowe postępowanie, dlatego na najbliższej sesji 

uchwalimy Program, a na grudniowej Regulamin. 

Radna Julita Wasilewska – od wysokości jakiej średniej będzie przyznawane 

stypendium? 

Sekretarz Gminy – takie szczegóły: od ilu, komu i za co zawrzemy w Regulaminie na 

sesji grudniowej. 

Wójt Gminy – spotkaliśmy się z Komitetem, bo lepiej pracować razem niż osobno, 

doszliśmy do porozumienia, a w budżecie na przyszły rok musimy znaleźć na ten cel 

środki finansowe;  
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3) droga gminna – chodzi o drogę, która powstanie na działkach kupionych przez gminę 

od pani Kozłowskiej, mamy też pozytywną opinię Starostwa Powiatowego w Sokółce 

w tej sprawie, 

Wójt Gminy – to jest ta droga gminna, której planujemy nadać imię Księdza Karpieni, 

musimy jednak najpierw zapytać w IPN, czy Ksiądz ma czystą kartotekę, wiadomo jakie 

były wtedy czasy, głęboki komunizm i większość księży była inwigilowana i miała 

pozakładane teczki. Lepiej to sprawdzić, żeby potem nie było nieprzyjemnych 

niespodzianek;  

4) program „Posiłek w szkole i w domu” – jest obowiązek obligatoryjny podjęcia takiej 

uchwały, ale będzie w niej zmiana w stosunku do materiałów, które państwo otrzymali, 

a mianowicie treść paragrafu 4 otrzymuje brzmienie: „Uchwała podlega opublikowaniu 

w Dzienniku Urzędowym Województwa Podlaskiego i wchodzi w życie z dniem 1 

stycznia 2024 roku”; ta sama zmiana dotyczy kolejnych dwóch uchwał przygotowanych 

przez GOPS, a wynika to z rozstrzygnięć nadzorczych w innych gminach, które już się 

pojawiły, dlatego my zmieniamy nasze uchwały tak, aby uniknąć takich sytuacji; 

5) podwyższamy kryterium dochodowe uprawniające do pobierania świadczeń w postaci 

posiłku do 200% kwoty zapisanej w ustawie o pomocy społecznej tj. dla osoby samotnie 

gospodarującej będzie ona wynosić 1552 zł, zaś dla osoby w rodzinie 1200 zł; 

6) zasady zwrotu wydatków w zakresie dożywiania – podobną uchwałę już 

podejmowaliśmy wcześniej, ale wtedy dotyczyła ona dożywiania w szkołach dzieci i 

młodzieży, a teraz chodzi o zasiłek celowy – wypłaty pieniężne na posiłki dla osób 

dorosłych; 

7) uchwała w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości – głos w tej sprawie 

zabrał pan Andrzej Waszczeniuk – Skarbnik Gminy wyjaśniając, że w projekcie 

uchwały zostały zawarte stawki maksymalne podatku we wszystkich pozycjach. Na 

poprzednim posiedzeniu Komisji w wyniku dyskusji ustaliliśmy, że przedłożony 

zostanie Radzie Gminy projekt z obniżonymi stawkami w dwóch pozycjach: podatku 

od działalności gospodarczej oraz od działalności związanej z pożytkiem publicznym. 

W ślad za tym zaproponowaliście obniżenie ceny żyta do obliczenia podatku rolnego, a 

propozycją końcową dyskusji było podwyższenie stawek podatku o ok. 7-8%. W 

międzyczasie zajmowałem się przygotowaniem projektu uchwały budżetowej na 

przyszły rok, miało też miejsce spotkanie radnych, podczas którego przedstawiłem 

sytuację finansową naszego budżetu, gdzie mamy dziurę budżetową w wysokości około 

800 000 zł i stąd propozycja, aby nikomu tych podatków nie obniżać. Taki też projekt 

uchwały został przygotowany.  

Jeśli nie obniżymy maksymalnej ceny żyta to nie ma też konieczności podejmowania w 

tej kwestii oddzielnej uchwały.  

Radny Janusz Małyszko – nie byłem na poprzedniej Sesji ani na spotkaniu radnych, stąd 

moje pytanie – z czego wynika deficyt w wysokości 800 000 zł?   

Skarbnik Gminy – wszystkie jednostki złożyły zapotrzebowanie na środki finansowe na 

przyszły rok, biorąc pod uwagę np. wzrost cen energii czy podwyżkę płac. Zsumowałem to i 

skonfrontowałem ze wszystkimi naszymi dochodami i stąd wyszedł deficyt.  

Radny Małyszko – czy jest jakieś miejsce na oszczędności, aby zmniejszyć deficyt? 
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Skarbnik Gminy – nie da się sztucznie powykreślać wydatków, są obligatoryjne i 

ustawowe jak np. wzrost płacy minimalnej. Dostaliśmy też pieniądze od rządu tzw. 

„kroplówkę”, którą sfinansujemy rosnące wydatki.  

Radny Janusz Małyszko – czy wszyscy radni byli jednomyślni co do stawek 

maksymalnych? 

Skarbnik Gminy – jedna z pań radnych nie, a druga wstrzymała się od głosu.  

Pan Mirosław Lech – Wójt Gminy dodał, że dochody gminy coraz bardziej rozchodzą 

się rok do roku z wydatkami bieżącymi i to dotyczy wszystkich gmin, nie tylko nas i to się nie 

zmieni bez konkretnych rozwiązań systemowych. Mówiąc o cięciach podatkowych musimy 

mieć świadomość, że jeszcze bardziej ograniczamy swoje dochody. Musi się to zmienić, bo 

inaczej samorządy będą niewypłacalne, szczególnie wiejskie. Do samej oświaty dokładamy co 

roku ponad 3 mln zł.  

Radny Małyszko – a czy oświata nie powinna być finansowana z budżetu państwa?  

Skarbnik Gminy – oświata jest zadaniem własnym gminy, a subwencje rządowe idą „za 

uczniem”, a w wiejskich szkołach uczniów nie ma zbyt dużo, więc subwencje nie wystarczają 

i braki są coraz większe.  

 Radny Janusz Małyszko – czy na poprzednim spotkaniu ktoś różnicował wzrost stawek 

podatku w różnych punktach? Ja zrobiłem sobie takie zestawienie i jeśli ktoś mówi, że 

przedsiębiorców powinno się traktować tak samo, jak rolników, to się z tym nie zgadzam, a 

jestem jednym i drugim i wiem dokładnie, co mówię.  

 Skarbnik Gminy – stawki maksymalne to nie nasz wymysł, tylko wynikają one z 

obwieszczeń Ministerstwa Finansów.    

 Radny Małyszko – wydrukowałem sobie, jak przebiegała inflacja rok do roku i procenty 

mi się trochę kłócą. Dlatego przyjechałem na dzisiejsze posiedzenie Komisji, aby zaapelować 

o niższe stawki podatku np. większe o 12% czyli tyle, ile wynosi inflacja, a nie o ponad 17%.  

 Wójt Gminy – mieliśmy bardzo długą dyskusję w tym temacie i ostatecznie ustaliliśmy, 

aby trzymać się stawek maksymalnych. Patrząc na podatek rolny stawki wcale nie są zbyt 

dużym obciążeniem, a do tego dochodzą różnego rodzaju ulgi np. inwestycyjne czy za zakup 

gruntów i nikt ich nam nie refunduje, są odpowiednie „kwity” i jest 25% ulgi w podatku przez 

wiele lat. To jest ubytek dochodów gminy rzędu 170 000 zł rocznie, a cały podatek to tylko 

około 700 000 zł rocznie. A sami wiecie, ile mamy wniosków od mieszkańców w sprawie 

remontów dróg, gdzie np. ostatnio podsypanie pół kilometra drogi kosztowało nas 200 000 zł. 

Dyskutowaliśmy, czy nie obniżyć stawek podatku dla przedsiębiorców np. o 1 zł, ale 

ostatecznie zdecydowaliśmy, że wszystkie stawki pozostają ma maksymalnym poziomie.  

 Radna Iwona Chwiećko – ten rok był bardzo trudny dla rolników, nam nikt niczego nie 

daje i na nic, szczególnie na ceny, nie mamy wpływu, dlatego uważam, że jeśli decydujemy się 

nie obniżać stawek, to dla nikogo.  

Przewodniczący Komisji zarządził głosowanie nad wydaniem opinii w sprawie 

omówionych projektów uchwał. W głosowaniu udział wzięło 5 członków Komisji. Za 

wydaniem pozytywnej opinii w sprawie projektów uchwał głosowało 5 radnych, za wyjątkiem 
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uchwały w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości, gdzie głosów „za” było 3, 

zaś 2 osoby wstrzymały się od głosu.  

Na podstawie wyniku głosowania pan przewodniczący stwierdził, że Komisja 

Gospodarki i Budżetu jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała przedstawione projekty uchwał, 

za wyjątkiem projektu w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości na 2024 rok, 

który pozytywnie zaopiniowała większością głosów i rekomenduje ich przyjęcie na XXXIX 

Sesji Rady Gminy Korycin. 

 

Ad.3)  W powyższym punkcie uchwalonego porządku posiedzenia głos zabrał pan 

Mirosław Lech – Wójt Gminy Korycin przedstawiając członkom Komisji Gospodarki i 

Budżetu plany związane z inwestycjami Gminy Korycin w 2024 roku. 

 

 

Ad.4)  Wobec wyczerpania porządku posiedzenia Komisji Gospodarki i Budżetu w 

dniu 24 listopada 2023 roku posiedzenie zostało zakończone. 

 

 

 

Protokołowała:       Przewodniczący Komisji 

                                   Gospodarki i Budżetu 

Ewa Michnowicz 

                  Jerzy Burak    

 

   

   

 


